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ش�هروند| کاری که م��ا ایرانی ه��ا با ش��ایعه ها و 
جنجال س��ازی چندماهه موفق به انجامش نش��دیم، 
اماراتی ها در فاصله کمتر از نیم روز انجام دادند و رسما 
میزبان دوره آینده جام ملت های آسیا )سال 2019( را 
از تنها رقیبش��ان، ایران گرفتند. ما از ماه های قبل خود 
را محق میزبانی می دانستیم و بس��یاری از رسانه های 
داخلی پر شده بود از ش��ایعاتی درباره میزبانی ایران اما 
درنهایت خبر صبح دیروز مبنی بر شادی امارات پس از 
انتخاب شدن به عنوان میزبان، بعدازظهر روز گذشته به 
واقعیت تبدیل شد. واکنش های اولیه نسبت به میزبان 
نشدن ایران چندان غیرمنطقی نبود؛ شاید به این دلیل 
که خودمان می دانستیم استحقاق و شرایط لازم برای 

میزبانی را نداریم.
به چه قیمتی؟

پارامترهای کنفدراسیون فوتبال آسیا بسیار مفصل اما 
سر راست و قابل فهم است. یکی از آنها امکانات جانبی 
مانند هتل هاست. هرچند برخی هتل های ایران درجه 
»5 ستاره« را یدک می کشند اما کمتر مسافری سری 
به این هتل ها زده و درخواس��تش مبنی بر اس��تفاده از 
اینترنت »وای فای« اجابت شده است! حالا تصور کنید 
کشورهای آس��یایی میهمان ما بخواهند بخشی از کار 
خبری خود را از خدمات استفاده از امکانات هتل هایمان 
انجام دهند! علاوه بر هتل، حمل ونقل آسان هم از دیگر 
معیارهای کنفدراسیون آسیاست که به شهادت ساکنان 
ایران��ی، امارات، م��ا قطعا مقابل سیس��تم حمل ونقل 

کشورعربی حرف زیادی برای گفتن نداریم.
کیفیت   هواداری

خیلی ها به تص��ور این که ایران نس��بت ب��ه امارات 
هواداران پرشورتری دارد، کشورمان را مستحق میزبانی 
می دانس��تند، غافل از این که کنفدراس��یون آسیا تنها 
به پر شدن سکوها اهمیت نمی دهد و هر چند داشتن 
ه��واداران ف��راوان، یک امتیاز اس��ت اما اص��لا پارامتر 
تأثیرگذاری نیست! مسأله مهم در رابطه با تماشاگران، 
س��هل الوصل بودن ورود هواداران خارجی به کش��ور 
میزبان اس��ت. امارات به دلیل نزدیک��ی بیش ازحد به 
کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس با چند جابه جایی 

درحد حمل ونقل درون ش��هری ما، می تواند قطری ها، 
بحرینی ها، کویتی ها و هواداران فوتبالدوس��ت س��ایر 
کشورهای حوزه جغرافیایی خود را بدون نیاز به ویزا به 
کشورش بکشاند؛ آن هم با استفاده از شبکه سراسری 
حمل ونقلی که در دنیا زبانزد است. فاکتوری که کشور ما 

به هیچ وجه از آن برخوردار نیست. 
حکایت   ورزشگاه ها

اما یک��ی از اصلی تری��ن فاکتورها یعنی اس��تادیوم. 
درحالی 4 اس��تادیوم ی��ادگار امام تبریز، فولاد ش��هر 
اصفهان، ورزشگاه ثامن مشهد و آزادی تهران به عنوان 
اس��تادیوم های ایران برای میزبانی معرفی شده اند که 
هیچ کدام از اس��تانداردهای لازم بهره مند نیستند. اگر 
موردی به بررس��ی هرکدام از این 4 استادیوم بپردازیم 

به نتایج ناامیدکننده ای می رسیم. 
آزادی؛ سقفی که چکه می کند!

ورزشگاه آزادی به عنوان مرغوب ترین ورزشگاه ایران 
هنوز دارای طبقه دومی با س��کوهای سیمانی است و 
اگر 15 دقیقه در تونلش ق��دم بزنید، چکه کردن آب از 
سقف ها را روی س��رتان حس می کنید! هنوز یک پرده 

رختکن داوران را از اتاق آزمایش دوپینگ جدا می کند!
فولادشهر؛ دیوار ندارد! 

ورزشگاه فولادشهر اصفهان هم داستان های خاص 
خود را دارد. پش��ت دروازه های این ورزشگاه، سکویی 
وجود ندارد و چون دیواری هم در اطرافش نیس��ت، هر 
لحظه احتمال ورود هر نوع تماش��اگری به حریم بازی 
وج��ود دارد و این موضوع به خوب��ی عدم وجود امنیت 
در این ورزشگاه را نش��ان می دهد. کافی بود یک بازی 
حساس ایران در این ورزشگاه انجام شود، آن وقت امکان 
وقوع فاجعه ای درحد اتفاق رخ داده چندین  سال قبل در 

نوشهر در جریان جام حذفی وجود داشت.
ورزشگاه یادگار؛ سکوی سیمانی

بزرگ ترین مشکل محل اجتماع تبریزی های پرشور، 
سکوهاست. محل نشستن در استادیوم یادگار امام تبریز 
چندان امن نیس��ت چون درس��ت مانند آزادی، طبقه 
دوم این ورزش��گاه هم سکوهای س��یمانی دارد و این 
مدل سکوها، نه مورد تأیید کنفدراسیون آسیاست و نه 

درحد استادیوم تیمی مدعی به نام تراکتورسازی! یادگار 
امام)ره( البته مشکلات دیگری هم دارد که شاید همگان 

از آن بی خبرند.
ورزشگاه ثامن ؛ زهکشی با جارو!

انتشار تصاویری تکان دهنده از مدل جمع آوری آب در 
ورزشگاه ثامن مش��هد، خاطره مشابه در یکی از آخرین 
میزبانی های ما در آخرین مرحله جام باشگاه های آسیا 
در روزه��ای منتهی به س��یزده ب��در اوایل ده��ه 80 را 
زنده کرد. از 6 دهه قبل از طریق سیس��تم »زهکشی« 
آب های مجتمع در بخش هایی از استادیوم را جمع آوری 
می کنند اما از اوایل دهه 80 تا چند روز قبل و زمان بازی 
تیم های پدیده مشهد و اس��تقلال خوزستان در ایران با 
جارو دستی و شلنگ، آب ها را به بیرون می رانند. اتفاق 
رخ داده در ورزش��گاه ثامن مش��هد )جم��ع آوری آب با 
شلنگ و جارودس��تی( و درواقع در یکی از مدرن ترین و 
تازه سازترین ورزشگاه های کشور، نشان داد برای میزبانی 

معتبرترین رقابت قاره ای خیلی بی تجربه هستیم.
موضوع بانوان

علی کفاشیان، رئیس فدراسیون فوتبال ما ادعا کرد 
ماجرا اسپانس��رینگ و حق پخ��ش، عمده ترین دلیل 
ناکامی ما در میزبانی بوده اما به نظر می رس��د موضوع 
عدم ورود بانوان به استادیوم ها، یکی از اصلی ترین دلایل 
ناکامی باشد. بلاتر، قبلا بارها به ایران هشدار داده بود اما 
توجهی به حل مشکل نش��د و در نهایت کنفدراسیون 
آسیا به دلیل آنچه »تبعیض جنسیتی در ورزشگاه های 

ایران« نامید، مصمم شد ایران را از میزبانی محروم کند.
دشمنی های   بی ثمر

چندی قبل شایعه شده بود رابطه بسیار بد اماراتی ها 
با شیخ سلمان و برعکس، مناس��بات خوب ما با رئیس 
کنفدراسیون آسیا می تواند ورق را به نفع ایران برگرداند 
اما درنهایت حتی وج��ود کمپینی علی��ه اماراتی ها در 
کنفدراسیون آسیا هم باعث میزبانی ایران نشد تا امارات 
پس از جام ملت های به یادماندنی  سال 1996، بار دیگر 
میزبان شود و ما همچنان درحال مرور خاطرات قلم دوش 
شدن مرحوم حجازی پس از برتری ایران در فینال خانگی 
جام ملت های آسیا باشیم. هنوز از پدرانمان لذت دیدن 

جام ملت های آسیا در سال 1976 میلادی را می شنویم؛ 
زمانی که خیلی هایمان هنوز به دنیا نیامده بودیم!

شیخ سلمان: امکانات امارات بهتر بود
نظر شیخ سلمان، رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا در 
این خصوص جالب توجه اس��ت. او پس از پایان جلسه 
کمیته اجرایی از امکانات کش��ور امارات برای دریافت 
میزبان��ی دم زد: »با توجه به این ک��ه در جام ملت های 
آسیا 2019 تعداد تیم ها حاضر بین 16 تا 24 تیم است 
یقینا امارات با توجه به امکانات بسیاری که دارد شرایط 
بهتری برای میزبانی دارد. مس��ائل بسیاری در اعطای 
یک میزبانی مطرح اس��ت که هم��کاران ما در کمیته 
اجرایی AFC آنها را مورد بررس��ی قرار دادند. دلایلی 
وجود داشت که ممکن بود اتخاذ تصمیم را کمی دشوار 
می کرد اما باید واقع گرا باش��یم، امکانات کشور امارات 

طبیعتا بیشتر از سایر کشورهای رقیب است.«
کفاشیان:  فقط می توانم بگویم متاسفم!

علی کفاش��یان،  رئیس فدراس��یون فوتب��ال درباره 
رد میزبانی کش��ور ایران در جام ملت های آسیا 2019 
این طور توضیح داد:  » ما طی نامه ای از AFC خواستیم 
تا دلایل ندادن این میزبانی را به ایران مشخص کند و من 
فقط می توانم از این موضوع ابراز تاسف کنم چرا که این 
میزبانی می توانس��ت برای ایران و رشد و توسعه فوتبال 
و ورزش در کش��ورمان بسیار موثر باش��د اما امارات هم 
امکانات و سخت افزارهایی داشت که ازجمله فاکتورهای 
لازم ب��رای میزبانی بود ک��ه در کن��ار درآمدزایی و حق 
پخش باعث شد تا این میزبانی رقابت ها به این کشورها 
برسد.« او صحبت هایش را اینطور ادامه داد: »در خصوص 
اماکن و ورزشگاه ها مشکل نداشتیم و بعضی که ناقص 
بود تعهد دادیم تا کامل می کنیم اما بیشترین مشکل ما 
حق پخش و اسپانسر بود که کنفدراسیون فوتبال آسیا 
تش��خیص داد امارات می تواند از این لحاظ درآمدزایی 
بیشتری از این کنفدراسیون داشته باشد. موضوع دیگر 
بحث حضور بانوان بود که البته تعهداتی داده بودیم و قرار 
بود این مسأله را هم در آینده حل کنیم. علاوه بر آن بحث 
انتقال پول، فضای مجازی تبلیغات و چند مورد دیگر از 

موارد بعدی بود که مطرح شده بود.« 

لیگ قهرمانان اروپا

آغاز دور برگشت یک هشتم نهایی   

آخرین نفس های آبی
شهروند| ش��الکه در آخرین تلاش برای ماندن در لیگ  قهرمانان اروپا 
باید کاری بسیار دشوارتر از تلاش هر روزه معدنچیان منطقه »نورث راین 
وس��ت فالیا« انجام دهد! پیروزی با اخت��لاف 3 گل در زمین رئال مادرید، 
اتفاقی است که در یک دهه اخیر تنها از عهده بارسلونا برآمده و قطعا شالکه 
دی متئو با این کیفیت قادر به جبران شکس��ت 2برصفر خانگی دوررفت 
یک هشتم  نهایی لیگ  قهرمانان نیست اما رئال هم پس از باخت مقابل بیلبائو 
و از دست دادن صدر جدول لالیگا، حال وروز خوبی ندارد. آیا شالکه، اولین 
آلمانی پیروز در زمین رئال مادرید با اختلاف 3گل نام می گیرد؟ رودریگس و 
مودریچ و احتمالا راموس که البته در تمرینات رئال پا به توپ شدند، غایبان 
احتمالی رئال هستند و شالکه علاوه بر بوآتنگ محروم، دراکسلر، کلاسیناچ، 

کرشوف، آاوگو، فارفان،گیفرو فارفان را هم در اختیار ندارد.
از دریچه آمار

 رئال مادرید در صورت برتری در این بازی به رکورد 12پیروزی متوالی 

خانگی منچستر یونایتد در لیگ قهرمانان می رس��د./  آنچلوتی به عنوان 
مربی و بازیک��ن در جدال با تیم های آلمانی 8برد، یک تس��اوی و 4 باخت 
به دس��ت آورده است./  قهرمان فصل گذشته لیگ  قهرمانان فقط در یکی 
از 29ب��اری که بازی رفت مراحل حذفی بازی ه��ای اروپایی را برده، حذف 

شده است. 
پورتو- بازل، رویای سوئیسی 

ب��ازل در رویای اولی��ن پی��روزی تاریخ��ش در مراح��ل حذفی لیگ  
قهرمانان  اروپاس��ت و می داند این هدف حاصل نمی شود مگر با بهبود آمار 
رویارویی های قبلی با تیم های سوئیس��ی! بازل و پورتو در حالی امش��ب 

دیگر بازی دوربرگشت یک هشتم  نهایی لیگ قهرمانان اروپا را در ورزشگاه 
پورتو برگزار می کنند که آبی های بندر استراتژیک پرتغال در بازی رفت با 
یک تساوی یک -یک به روند شکس��ت ناپذیری خود در فصل جاری لیگ 
قهرمانان ادامه دادند. سوچی به دلیل محرومیت و دلگادو و ایوانوف به خاطر 
مصدومیت بازل را همراهی نمی کنند و در سوی مقابل، مارتینس، آدریان 

لوپس و اولیور تورس از پورتو قادر به حضور در بازی امشب نیستند.
آمار جالب

 پورتو فقط در یکی از 7رویایی قبلی با تیم های سوئیسی شکست خورده 
اس��ت./  پورتو علاوه بر شکس��ت ناپذیری در 8 بازی اخیر خانگی اروپایی 
به طور کلی فقط در یک��ی از 15 بازی اخیر در خانه مغلوب ش��ده اند./ تیم 
پرتغالی در نوزدهمین حضور در لیگ  قهرمانان برای هفتمین بار یک هشتم 
 نهایی را تجربه می کنند./ پورتو 9بار بازی های رفت حذفی لیگ  قهرمانان را 

با مساوی به پایان برده و تنها 2بار در پایان بازی برگشت صعود کرده است.

 کرار، مسی استقلال!

استقلال بعد از تعطیلی طولانی مدت لیگ برتر که 
به خاطر برگزاری جام ملت های آسیا رخ داد،  نتایج 
بسیار خوبی کس��ب کرده، اگرچه هنوز هم خیلی 
از هواداران ای��ن تیم از نحوه بازی تیمش��ان راضی 
نیس��تند. در کل برای بررس��ی روند یک تیم برنده 
2مدل داریم؛ یا خوب بازی می کند و نتیجه می گیرد 
یا خوب بازی نمی کند و نتیجه می گیرد. در شرایطی 
که فوتبال ما نتیجه گرا شده، نمی توان به استقلالی ها 
خرده گرفت که چرا تیمشان خوب بازی نمی کند، 
آنها به  هر حال در بالای جدول قرار گرفته اند، البته 
سایر تیم های لیگ برتری نیز چنین شرایطی دارند و 
در لیگ امسال یکی از نقاط ضعف اصلی همین است 
که یک تیم مقتدر هم دیده نمی شود و همه تیم ها 
فرازونش��یب زیادی دارند. شاید قبلا می توانستیم 
برای اس��تقلال یا فولاد این جمله را ب��ه کار ببریم 
اما امس��ال دیگر این ط��ور نیس��ت. در خط دفاعی 
اس��تقلال که در نیم فصل دوم بسیار بهتر کار کرده 
و ما را ی��اد روزهای طلایی 2 فصل قبلش می اندازد،  
در نیم فصل اول شاهد اشتباهات عجیبی بودیم اما 
در بازی های اخیر مدافعان عالی کار کرده و استقلال 
هم گلی دریافت نکرده است. داشتن تمرکز بیشتر 
و صحبت های��ی که کادرفن��ی انج��ام داده  در کنار 
مصدوم نش��دن بازیکنان باعث ای��ن موفقیت بوده 
اس��ت. کادرفنی اس��تقلال باید به دنبال دلایل این 
مصدومیت ها برود تا تیم��ش در هفته های پایانی 
دست به عصا نباشد.  از سویی غیبت کرار در ترکیب 
اس��تقلال نیز باعث می ش��ود که این تیم در میانه 
میدان با مشکل مواجه ش��ود. به  هر حال کرار طراح 
فرصت های گلزنی تیم است و سیستم استقلال در 
فصل جاری روی حرکات ای��ن بازیکن پایه گذاری 
ش��ده اس��ت،  اگرچه مقابل نفت مسجدس��لیمان 
اس��تقلال در غیاب این بازیکن پیروز ش��د. غیبت 
کرار در اس��تقلال مثل این می ماند که شما مسی را 
از بارسلونا بگیرید و توقع داشته باشید که مثل قبل 
بازی کند که مطمئنا دیگر آنطور نیست. به  هر حال 
اس��تقلال چه با کرار و چه بدون وی راه سختی برای 
قهرمانی در پیش دارد چ��ون در 2هفته آینده لیگ 
باید به مصاف نفت و فولاد برود و از طرفی در 2هفته 
پایانی نیز تراکتورس��ازی و پرس��پولیس را در پیش 
دارد. با این حال اگر تیمی می خواهد قهرمان ش��ود،  
دیگر نباید به دنبال این صحبت ها باشد. تمام بازیکنان 
استقلال در نوع خودشان موثر و ستاره هستند و نکته 
مهم این است که مصدوم نش��وند. استقلال 2 سال 
است که درگیر این مصدومیت ها شده و اگر در تمام 
بازی ها تمام بازیکنان خود را در اختیار داشته باشد، 

خیلی راحت تر از این نتیجه می گیرد.

 زولا بالاخره رفتنی شد
جان فرانک��و زولا  ک��ه 22 دس��امبر جانش��ین 
زدنیک زمان در کالیاری ش��ده بود، از 10 بازی تنها 
موفق به کس��ب 7 امتیاز ش��د و به همی��ن دلیل با 
تصمیم مدیریت این باش��گاه، دوران حضورش در 
این تیم به اتمام رسید. اسطوره ایتالیایی سال های 
دور چلسی قبلا از وس��تهام نیز کنار گذاشته شده 
بود. جالب این جاس��ت که بار دیگر از زمان به عنوان 
اصلی ترین گزینه س��رمربیگری این تیم ته جدولی 

سری A نام برده می شود.

شباهت های رئال کی روش و کارلتو
رس��انه های اس��پانیایی زب��ان به دنب��ال اف��ت 
رئال مادرید و از دس��ت دادن صدرنشینی لالیگا به 
مقایسه کارلو آنچلوتی و کارلوس کی روش پرداختند. 
در این گ��زارش این طور عنوان ش��ده که تیم فعلی 
آنچلوتی به دلیل نداشتن بازیکنان ذخیره خوب و 
ش��روع پرقدرت و افت در میانه های فصل شباهت 
زی��ادی به تی��م فص��ل 2003–2004 ب��ا هدایت 
ک��ی روش دارد که البت��ه تا 3 ماه آینده مش��خص 
می ش��ود که آیا بازیکنان آنچلوتی پایان فاجعه بار 

کی روش را تجربه خواهند کرد یا خیر.

قرعه سخت باواریایی ها در جام حذفی
 در مهمتری��ن ب��ازی مرحله یک چه��ارم نهایی 
جام حذفی آلمان بایرن مونیخ، مدافع عنوان قهرمانی 
در ورزشگاه بای آره نا به مصاف بایرلورکوزن می رود 
که شاید می توانست یکی از س��خت ترین قرعه ها 
برای شاگردان گواردیولا محسوب شود. دورتموند، 
نایب قهرمان فصل گذش��ته هم پذیرای هوفنهایم 
است و ولفس��بورگ در خانه اش انتظار فرایبورگ را 
می کشد. آرمینیا بیله فلد دسته سومی نیز از بورسیا 

مونشن گلادباخ    بوندس لیگایی میزبانی می کند.

رأی 32 درصدی به نیمکت نشینی رونالدو
بعد از شکس��ت رئال مقابل بیلبائو ک��ه باعث از 
دست رفتن صدرنشینی و همچنین رسیدن مسی 
به رونالدو شد، روزنامه AS  اسپانیا در نظر سنجی از 
هواداران این تیم درباره سیستم کهکشانی ها سوال 
پرس��یده که 92/1 از هواداران از »کارلو آنچلوتی« 
درخواس��ت کرده اند از مثلث رونال��دو، کریم بنزما، 
گرث بیل دست بردارد و با سیستم 2-4-4 تیم خود 
را به میدان بفرستد. در این نظرسنجی، 46/1 درصد 
به کنار گذاش��تن بی��ل رأی داده ان��د. 32/2 درصد 
خواس��تار کنار گذاشته ش��دن رونالدو ش��ده اند و 

21/7 درصد خواسته اند که بنزما در این تیم نباشد.

نگاه

ورزش جهان

تیتر بازی

 مجمع عالی بسیج ورزشکاران دیروز در محل هتل 
المپیک برگزار شد و طی آن محمود خسروی وفا به 

ریاست جدید این شورا درآمد.
 تیم بسکتبال دانش��گاه آزاد در حساس ترین بازی 
هفته ششم لیگ حرفه ای مقابل مهرام به برتری رسید 

تا همچنان در صدر جدول رده بندی باقی بماند.
 طبق اع��لام رئی��س فدراس��یون فوتب��ال مبلغ 
درخواس��تی ایتالیا برای برگزاری دیدار دوستانه با 

ایران یک تا یک و نیم میلیارد تومان است.
  کاروان تیم امید دیروز در غیب��ت 6 بازیکن راهی 

کویت شد تا اردوی تدارکاتی را برگزار کند.

درخش�ان:  س��ازمان لیگ فقط حرف همکاری را 
می زند/    زور ما  اندازه کی روش نیست

تاج:  باشگاه ها می توانستند طبق قانون فیفا به تیم 
امید بازیکن ندهند

افش�ارزاده: حضور اس��کوچیچ ش��ایعه است، از 
قلعه نوعی راضی هستم

فتح الله زاده:  سال بعد رئیس فدراسیون می شوم!

 کی روش نیامده، طوفان به پا کرد

من، من و باز هم من!
ش�هروند| کارلوس کی روش، سرمربی پرتغالی 
تیم ملی دی��روز وارد ایران ش��د و در همان فرودگاه 
طوفانی به راه انداخت که احتمالا تا مدتی به س��وژه 

اصلی رسانه ها تبدیل خواهد شد.
مالکیت بر جهانبخش و آزمون

زمانی ک��ه ک��ی روش در ایران حضور نداش��ت، 
مسئولان تیم امید به شدت خواستار حضور سردار 
آزمون و علیرض��ا جهانبخش بودند ام��ا کی روش 
نظ��ر متفاوتی درباره ای��ن 2بازیک��ن داد: »از طرف 
فدراس��یون فوتبال با م��ن ارتباط برق��رار کردند و 
خواس��تار  نظراتم ش��دند. اعلام کردم که باید این 2 
بازیکن در تیم بزرگسالان حضور داشته باشند و به 

هیچ تیمی نخواهند رفت.«
افزایش لیست سیاه

شاید تا مدتی قبل وقتی از لیست سیاه کی روش 
صحبت می کردیم فقط نام مهدی رحمتی و  هادی 
عقیلی به ذهنمان می رس��ید اما حالا این طور ثابت 
ش��ده که در هر دوره خاص چند بازیکن دیگری از 
تیم ملی کنار گذاشته می شوند یا بهتر است بگوییم 
به لیست س��یاه کی روش افزوده می شوند؛ کاپیتان 
پرسپولیس تازه ترین آنهاس��ت. کی روش دیروز بار 
دیگر تأکید کرد که افرادی همچون رحمتی، عقیلی، 

نوری و خلعتبری در لیست او جایی ندارند.
»نه« بزرگ به مجیدی

با این که ش��ایعه ش��ده بود فرهاد مجیدی که به 
تازگی عضو کمیته فنی فدراسیون فوتبال شده، قرار 
است به عنوان دستیار کی روش ش��روع به کار کند 
اما سرمربی پرتغالی این مس��أله را قویا تکذیب کرد 
تا مشخص شود فعلا جانش��ینی برای علی کریمی 

مشخص نشده است.
انتقاد از ترانسفر پورعلی گنجی

با این که مرتضی پورعلی گنجی یکی از پدیده های 
تیم ملی در جام ملت ها هنگام جدای��ی اش از نفت 
و رفتن به چین عنوان کرده بود ک��ه برای این کار با 
کی روش مشورت کرده اما دیروز سرمربی تیم ملی از 
این انتقال به شدت انتقاد کرد: »افرادی که به مرتضی 
پورعلی گنجی توصیه کرده ان��د که به فوتبال چین 
برود، اصلا به مسائل فنی فکر نکرده اند و شاید تفکر 

آنها کوتاه مدت و مسائل مالی بوده است.«
دیدارهای اروپایی لغو می شود؟

به نظر می رسد با وجود این که برگزاری دیدارهای 
تدارکاتی تیم ملی ایران با شیلی و سوئد در نوروز 94 
قطعی اعلام شده اما به نظر هنوز مبلغ مورد نظر این 
کش��ورها برای برگزاری بازی های تدارکاتی تأمین 
نش��ده و حتی امکان لغو این 2 دیدار نیز وجود دارد. 
شایعه ای که کی روش هم به نوعی آن را تأیید می کند: 
»اکنون به دلیل نبود پول و منابع مالی ممکن است 
بازی با ش��یلی را از دس��ت بدهیم. امیدوارم که این 

شایعات به واقعیت تبدیل نشود.«

تجمع اعتراض آمیز مقابل فدراسیون بسکتبال

محرومیتی که کاهش نیافت
ش�هروند| اتفاق��ات و درگیری ه��ای دی��دار 
ش��هرداری گرگان و مه��رام در هفته شش��م لیگ 
حرفه ای بسکتبال باعث شد تا این باشگاه گرگانی از 
سوی فدراسیون با 3جلسه محرومیت از بازی های 
خانگی روبه رو شود. با توجه به گزارش ناظر و نماینده 
فدراسیون بسکتبال درخصوص تخلفات تماشاچیان 
تیم بس��کتبال ش��هرداری گرگان و مشاهده فیلم 
مس��ابقه توس��ط اعضای کمیته به لحاظ فحاشی 
تماشاچیان و پرتاب ترقه و استفاده از گاز فلفل که به 
دفعات منجر به توقف بازی شده و نظر به سوابق قبلی 
تماشاچیان و تذکرات مکرر به مس��ئولان باشگاه، 
کمیته انضباطی تیم بسکتبال شهرداری گرگان را 
به انجام 3مسابقه خانگی بدون حضور تماشاچیان 
در ش��هر دیگری به جز گ��رگان جریمه و همچنین 
پرداخت مبلغ 50 میلی��ون ریال جریمه نقدی کرد. 
در این باره صبح روز گذش��ته جمعی از ه��واداران و 
برخی از مسئولان تیم شهرداری گرگان با در دست 
داشتن بنرهایی مقابل فدراسیون بسکتبال تجمع 
کردند و خواهان لغو محرومیت شهرداری گرگان از 
3 بازی خانگی ش��دند ولی این اقدام نتیجه ای دربر 
نداشت زیرا در جلسه ای که غلامرضا دولو، سرپرست 
فدراسیون با رئیس هیأت بسکتبال گرگان داشت، او 

حاضر به کاهش محرومیت تیم شمالی نشد.

ذره بین

حاشیه

مهدی پاشازاده
پیشکسوت استقلال

شهروند| بازیکن برزیلی 26ساله سرخپوشان که این 
روزها نقش طراح را در تیم درخش��ان دارد، بعد از شروع 
ناموفق خود در این تیم که به خراب کردن پنالتی مقابل 
ملوان انجامید، حالا با بازی های نسبتا قابل قبول توانسته 
جای خ��ود را در میان هواداران س��رخپوش پیدا کند. او 
می گوید برای به ثمر رساندن یک گل برای پرسپولیس 
لحظه ش��ماری می کند و هنوز خاطره تلخ از دست دادن 
پنالتی مقابل مل��وان در ذهن��ش وج��ود دارد. در ادامه 

گفت وگوی »شهروند« را با فرناندو گابریل می خوانید: 
   از حضورت در ایران و پرس�پولیس ش�روع کنیم. 

چطور شد که در این مقطع به ایران آمدی؟
م��ن ش��ناخت زی��ادی از ای��ران نداش��تم، اگرچه 
چندی پی��ش در لیگ جمهوری آذربایجان که کش��ور 
همسایه ایران اس��ت بازی کردم. این پیشنهاد از طریق 
مدیربرنامه هایم به من رسید که به پرسپولیس بیایم که 
من هم بعد از بررسی ش��رایط تصمیم گرفتم این کار را 
انجام دهم. خیلی خوش��حالم که اینجا هستم چون به 
نظرم پرسپولیس تیم باکیفیتی اس��ت و مردم ایران نیز 
دوست داشتنی هستند. از تهران هم خیلی خوشم آمده 

و امیدوارم روزهای خوبی را اینجا داشته باشم.

    انگار به خاطر این که پولت به موقع پرداخت نشده، 
بسیار عصبانی هستی. درست است؟

م��ن از زمانی ک��ه به ای��ران آمدم، مش��کلات زیادی 
داشتم. خیلی طول کش��ید که خانواده ام به ایران بیایند 
و همچنین مشکل اقامت من حل شود. من قراردادی با 
باشگاه پرسپولیس دارم که هم من باید به آن متعهد باشم 
و هم باشگاه. اگر خارج از این باشد، این روی هر بازیکنی 
اثر می گذارد و اصلا حرفه ای نیست. با مسئولان باشگاه 
صحبت می کنم تا خیلی زود مشکلاتم حل شود چون 
از زمانی ک��ه آمدم، به جای تمرک��ز روی بازی ها به فکر 

یکسری مسائل دیگر بودم.
   هنوز با وجود نمایش نسبتا خوب نتوانستی برای 

پرسپولیس گل   بزنی.
در هر بازی جدا از تلاش��م برای موفقیت تیم، انگیزه 
بالایی دارم تا برای پرس��پولیس گل بزنم. اصلا گل زدن 
تخصص من است و با این که  هافبک هستم اما در برخی 
از تیم هایی که بودم، بیشتر از مهاجمان گل می زدم. الان 
هم خیلی حس بدی است که نتوانستم گل بزنم و خیلی 
اذیت می ش��وم. با اولین فرصتی نصیبم شود، مطمئن 

باشید اولین گلم را می زنم و به هواداران تقدیم می کند.

  پرس�پولیس در لیگ قهرمانان آسیا 
نتایج خوب�ی گرفته ام�ا در لیگ وضع 
خوبی ن�دارد. دلی�ل این مس�أله را چه 

می دانی؟
زمانی که ب��ه این تیم آم��دم، لیگ برتر 

درواقع برای ما از دس��ت رفته بود 
و الان هم بیش��تر تمرکزمان 

قهرمان��ان  لی��گ  روی 
آسیاست. فکر می کنم 

پرس��پولیس ای��ن 
فصل با روندی که 
می توان��د  دارد 
موفقیت بزرگی 
در آس��یا ب��ه 
آورد  دس��ت 
چون بازیکنان 

ن  ه ش��ا نگیز ا
بالاس��ت. ب��ازی ب��ا النصر 

عربس��تان را هم در پیش داریم که 
خیلی حساس است.

   غالب�ا برزیلی هایی که ب�ه فوتبال ای�ران آمدند، 
عملکرد خوبی نداشتند. فکر می کنی چرا بازیکنان 

با کیفیت برزیلی به ایران نمی آیند؟
من از بازیکن��ان قبلی برزیل��ی که به ای��ران آمدند، 
ش��ناختی ندارم اما به خودم مطئن��م و اصلا نمی توانم 
قبول کنم که نسبت به فوتبال ایران در سطح پایین تری 
هس��تم. برزیل بازیکنان زیادی در سطح فوتبال دنیا 
دارد و آنها نیز نسبت به عملکردشان به کشورهای 
مختلف دعوت می ش��وند. ش��اید من یک��ی از آن 
بازیکنانی باشم که خاطره خوبی از خودم در ایران 

به جای بگذارم.
   ت�ا چه زمانی قص�د داری در پرس�پولیس و 

فوتبال ایران بمانی؟
فعلا که اینجا هس��تم و خیلی 
نمی توان��م درباره آین��ده حرف 
بزنم چون حرفه ای هم نیس��ت 
ک��ه در میانه ه��ای فص��ل به 
فصل بعد فک��ر کنم. در ضمن 
ادام��ه حض��ورم در ای��ران 
نیمی به من بازمی گردد و 
نیمی دیگر نیز به باش��گاه 
پرس��پولیس که باید دید 
چه تصمیمی می گیرد. 
م��ن دوس��ت دارم که 
سال ها در فوتبال ایران 
بمانم اما باید شرایط 

هم فراهم باشد.

گفت وگوی »شهروند« با فرناندو گابریل،  هافبک برزیلی پرسپولیس: 

مثل برزیلی های قبلی فوتبال ایران بی کیفیت نیستم
 از تهران خوشم آمده، شاید سال ها اینجا بمانم

میزبانی جام ملت های آسیا به امارات رسید

پایان تلخ یک رویا
   شیخ سلمان: قبول کنید امکانات امارات بهتر از ایران است 

   کفاشیان: حق پخش و مشکل بانوان دردسرساز شد


